
Setkání pastorační rady dne 6. září 2022 

Přítomni: 
P. Josef Pecinovský (JP), Marek Botek (MB), Daniel Feranc (DF), František Holík (FH), 
Romana Hokynářová (RH), Lída Karasová (LK), Lukáš Porcal (LP), Pavel Šlégl (PŠ), Ivan 
Vykypěl (IV) 

Omluveni: P. Karol Laburda, David Baran 
 

Úvodní modlitba, kterou vedl JP. 

Neformální uvítání nové členky, aktuální ředitelky farní charity Modřany Romany 
Hokynářové, určení zapisovatele. 

Kontrola plnění úkolů předcházející pastorační rady (14.6.): 

 Restaurování obrazu P. M. Passovské bylo úspěšně realizováno, obraz je už zpátky. 
 Probíhají přípravy na organizování seniorů (LK). 
 Zápisy z pastorační rady jsou 14 dnů po jejich schválení vyvěšené v předsíni kostela a 

trvale na stránkách farnosti. 
 Od poslední pastorační rady nebyly realizované „důležité“ sbírky, doporučení AS, aby 

byly některé z nich vyhlašovány v ohláškách, vedeme v patrnosti. 
 Poutní mše na svátek sv. Bartoloměje měla předpokládanou účast a byla organizačně 

výborně zajištěna rodinou Bažantových. 
 Květinovou výzdobu kostela se nepodařilo zajistit na pravidelné bázi, pro velké svátky 

ji zajistí LK. 
 Jednání ohledně kostelníka probíhají, aktuálně to nevypadá na brzkou dohodu. 
 Požehnání dětem o první neděli v září proběhlo, farní odpoledne 11.9. je v přípravě. 
 JP zajistil ve spolupráci s p. Divíškem (sousedem) novou studnu, předtím její okolí 

vyčistil a studnu provizorně zakryl, po instalování nové betonové skruže těleso studny 
upravil, aby vydrželo dlouhodobě. 

 Rozlučka s bývalou ředitelkou farní charity 21. června proběhla za hojné účasti 
 Farní kafe po ranní mši funguje bez rozpisu a spíše se stabilními členy, po mši v 9:30 je 

účast vzhledem k blížícímu se času oběda výrazně nižší. 
 K FH se pro organizaci Noci kostelů v kostele v Modřanech přidal PŠ, návrh programu 

bude představen do příští pastorační rady. 
 
Z programu aktuální pastorační rady: 

Výuka náboženství 

 DF nemůže z pracovních důvodů pokračovat, probíhá hledání katechety, resp. učitele 
pro nejmladší děti. Momentálně není kandidát, který by se přihlásil. 

 DF může zajistit administrativu, pracovní listy pro děti, 
 Aktuálně jsou přihlášené pouze 2 děti, je předpoklad, že počet naroste, ale mnoho dětí 

má náboženství ve škole, a proto se počet vyučovaných spíše snižuje. 
 Problémem může být i začátek ve 14:30, aby se malé děti nevracely domů pozdě (v 

17:00 už je v zimě tma), pro katechety i některé rodiče je tento začátek příliš časný. 
 PŠ vyjádřil přesvědčení, že s dětmi by mělo být pracováno i po jejich 1. sv. přijímání, 

na to reagoval DF tím, že se pro ně snažil organizovat výlety, fotbal, či svátost smíření 
před prvním pátkem bezprostředně po výuce náboženství. Zájem brzy opadl, přesto se 
pastorační rada shodla, že je vhodné se svátostmi smíření pro děti ve čtvrtek před prvním 
pátkem pokračovat a optimálně k společné sv. smíření s dětmi vést i rodiče. 



Aktivity ve farnosti 

 Začala příprava na křest dospělých, momentálně 4 kandidáti. 
 Pokračují čtvrteční návštěvy otce Josefa u nemocných; doporučuje, aby blízcí či přátelé 

nemocných o jejich stavu informovali, aby se dozvěděl, kam jet. Nemocní svou žádostí 
o návštěvu kněze neobtěžují. 

 Od 11. září se obnoví zkoušky chrámového sboru. 
 Od půlky září budou pokračovat biblické hodiny na faře. 
 Od půlky září se obnoví i setkávání maminek na rodičovské dovolené na faře, možná 

dojde ke změně dne či času setkání, dle dohody maminek. 
 Paní Koprová úspěšně dlouhodobě organizuje Živý růženec; je otevřen pro nové členy 

a informace o něm bude poskytnuta paní Koprovou během nedělných ohlášek. 
Pastorační rada (v níž jsou i dvě členky Živého růžence) se shodla, že by bylo hezké, 
kdyby se členové opět fyzicky setkali; jako nejvhodnější termín byla vybrána neděle 
9.10. (po svátku Panny Marie Růžencové) mezi ranní a dopolední mší; programem by 
bylo se růženec společně pomodlit i s členy farnosti, kteří se budou chtít přidat. 

 Přípravy na realizaci setkávání seniorů vázne na nezájmu, propagaci podpoří paní 
Habánová, vzhledem k velmi různorodým návrhům členů pastorační rady (vyhlásit 
hned konkrétní dny a čas setkávání, sejít se na „nultém“ setkání během farního 
odpoledne, nechat výběr termínů na účastnících, setkávat se ob týden či jednou za měsíc, 
mít připravený program předem vs. nechat program ad hoc, …) se ponechá aktivita na 
ní s tím, že JP a další členové pastorační rady budou nápomocni. 

 Otec Karol Laburda pokračuje v každoměsíčních návštěvách Alzheimer centra, kde má 
bohoslužbu slova a poté individuální rozhovory, sv. smíření či podávání přijímání 
klientům; otec Karol bude dočasně vypomáhat i ve farnosti Chodov 

 Úklid kostela probíhá bez větších problémů, v září je méně zapsaných na vývěsce úklidu 
v předsíni kostela. 

 Zápisový list pro lektory bohoslužeb funguje částečně, ne vždy se lektoři zapisují. 

Ekonomické záležitosti 

 Vzhledem k nárůstu cen energii a plynu farnost pomalu ztrácí finanční polštář, 
předpokládáme snížení výnosu sbírek, ale bezprostřední problém nehrozí. 

 Pokračují čtvrteční návštěvy otce Josefa u nemocných; doporučuje, aby blízcí či přátelé 
nemocných o jejich stavu informovali, aby se dozvěděl, kam jet. 

Zprávy z farní charity 

 Paní ředitelka se zatím rozkoukává, nicméně navrhuje vyhlásit sbírku spacáků pro 
bezdomovce a případně nějaké před zimou zakoupit. FH navrhl koupit i pěnové tunely. 
Pastorační rada se shodla, že bude vhodné sbírku vyhlásit také v novinách městské části 

 Dotaz na kola pro Afriku, FH zjistí, kdy budou odvezena zbývající kola z poslední 
sbírka a zda by bylo možné vyhlásit sbírku i před oficiálním termínem. 

 Bude navázán kontakt s potravinovou bankou, kontakt dodá FH. 
 Ještě před následující farní radou bude potřebné zahájit aktivity k farnímu plesu. RH má 

itinerář potřebných kroků i s termíny jejich realizace. 

Nejbližší poutě v blízkém okolí 

 17.9.2022 Tetín, pouť ke sv. Ludmile 
 28.9.2022 Stará Boleslav, pouť ke sv. Václavovi 

 
Příští termín pastorační rady se bude konat 22. listopadu 2022 od 19 hod. 

Zapsal Marek Botek 


